
U z a s a d n i e n i e
do projektu uchwały Rady Miejskiej Cieszyna

w sprawie apelu o przywrócenie połączeń kolejowych na linii Bielsko-Biała - Cieszyn 

W  związku  z  zawieszeniem  połączeń  kolejowych  na  linii  Czechowice-Dziedzice  –
Oświęcim z dniem 13.12.2015 r. oraz  na linii Bielsko-Biała – Cieszyn  w styczniu 2009 r. Rada
Powiatu w Bielsku-Białej podjęła uchwałę Nr V/21/144/16 z dnia 28 stycznia 2016 r. w sprawie
wystosowania apelu dotyczącego przywrócenia połączeń kolejowych na tych liniach.

W treści  przedmiotowego apelu,  Rada Powiatu  w Bielsku-Białej  między innymi zwraca
uwagę na fakt, iż zawieszenie linii kolejowej bezpośrednio związanej z naszą Gminą, czyli nr 190
Bielsko-Biała – Cieszyn, przyczyniło się do problemów komunikacyjnych w naszym regionie, jak
również spowodowało degradację istniejącej tu infrastruktury kolejowej, w tym w szczególności
budynków służących pasażerom oraz peronów kolejowych.

Burmistrz  Miasta  Cieszyna,  w  pismach  do  Marszałka  Województwa  Śląskiego  oraz  do
Prezesa  Zarządu  Kolei  Śląskich  Sp.  z  o.o.  wielokrotnie  popierał  wszelkie  inicjatywy,
przedsięwzięcia i starania zmierzające do wznowienia i ożywienia ruchu kolejowego w Cieszynie,
jak również w Powiecie Cieszyńskim.

Wznowienie  połączenia  kolejowego  na  wymienionej  trasie  byłoby  znacznym
udogodnieniem przede wszystkim dla osób dojeżdżających codziennie do szkół i zakładów pracy
znajdujących  się  w  Cieszynie,  jak  również  dla  osób  dysponujących  ograniczonymi  środkami
finansowymi, a zwłaszcza osób starszych, dla których jedynym możliwym środkiem transportu jest
właśnie kolej.
Ponadto, Cieszyn, podobnie jak pozostałe miasta w Powiecie Cieszyńskim, posiada ciekawą ofertę
turystyczną dla osób niezmotoryzowanych, należy więc zrobić wszystko, by ich obsługa stała się
opłacalna dla kolejnictwa, a dla podróżnych okazała się warta skorzystania.

Reasumując,  oczywistym jest,  że wznowienie ruchu na linii  kolejowej  nr 190, łączącym
Cieszyn z okolicznymi miastami i miejscowościami aż do Bielska-Białej, zostałoby przyjęte przez
mieszkańców i turystów z wielkim zadowoleniem.

Mając więc na uwadze ich dobro, przyłączenie się do apelu wystosowanego przez Radę
Powiatu  w Bielsku-Białej jest wysoce uzasadnione.


